
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. august 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 37 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 37:  

”Vil ministeren sikre mere økonomi til at sikre, at almen praktiserende læger kan 

udvide deres klinik kvadratmetermæssigt, så de kan få en ekstra læge ind i 

klinikken? ” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriet har i forbindelse med puljer til læge- og sundhedshuse 

i 2018 og 2019 ydet støtte til etablering af kommunale og regionale sundhedshuse. 

Der er i  disse projekter ydet etableringsstøtte til offentlige lokaler og til indkøb af ud-

styr, der stilles til rådighed for fx alment praktiserende læger i egne lokaler. Det har 

ikke været muligt for praktiserende læger at modtage midler direkte i forbindelse 

med puljen.   

 

Derimod er der i forbindelse med puljerne til læge- og sundhedshuse ydet støtte til 

udlejning af dele af husene til læger på markedsvilkår, jf. sundhedsloven §§ 205 a - c. 

På den måde har det inden for puljens rammer været muligt for praktiserende læger 

at udvide deres klinik.  
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